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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (1) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a Legfőbb
Ügyészhez ,

„Mennyire veszi komolyan a magyar ügyészség az OLAF feljelentéseit és jelzéseit? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom !

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr !

Mint tudjuk, az Európai Csalásellenes Hivatal (OLAF) az Európai Unió

szervezetrendszeréhez tartozik. Feladata az Unió pénzügyi érdekeinek védelme, valamint a

csalás, korrupció és egyéb pénzügyi jogellenes tevékenységek elleni küzdelem . Tehát az

OLAF a vizsgálataival az uniós adófizetőket védi, hogy az uniós pénzeket szabályszer űen

költsék el .

Ismeretes, hogy az OLAF lezárta a négyes metróval kapcsolatos vizsgálatát, amine k

következtében a szabálytalanságok miatt 76,7 milliárd forintos büntetés vár hazánkra . Lázár

János miniszter úgy nyilatkozott, hogy az európai csalás ellenes hivatal által feltártak "eg y

nemzetközi baloldali bűncselekmény", és az esett átt#nulmányozása után a kormány

ismeretlen tettes ellen feljelentést tesz .

A fentiek indítanak az OLAF Magyarországot érintő vizsgálatainak áttekintésére .



2015-ben az OLAF arról számolt be, hogy Magyarországon uniós támogatással megvalósul ó

4,3 millió euró (1,3 Mrd Ft) projekt során egy gyárat szereltek fel új gépekkel . Az ázsiai

beszállító magyar kedvezményezett irányítása alatt papíron új, valójában azonban használ t

gépek árát megemelték, és sorozatszámukat is megváltoztatták .

2014-ben is indított az OLAF vizsgálatot, mert egy csepeli magánklinikán túlárazott gépeke t

vásároltak EU-s pénzb ő l . A klinikát működtető cégháló a Seychelle-szigetekig ért, é s

olyanokat foglalkoztattak orvosként, akiknek nem volt ilyen végzettségük . Ez évben egy

vakszoftver-projekt miatt is vizsgálódni kezdett az OLAF .

2008 - 2015 évek közt az OLAF 22 esetben javasolta a magyar hatóságoknak, hogy indítsanak
vizsgálatot, uniós támogatásokat érintő csalás gyanúja miatt. Ezek közül a sajtóban

közzétettek szerint 18 alkalommal nem született döntés, 3 esetben megtagadták a vizsgálatot ,

mindössze egy alkalommal indult vizsgálat .

Fentiek miatt kérem a Legfőbb Ügyész Urat, szíveskedjen válaszolni arra, hogy 2010 óta hán y

esetben indítottak vizsgálatot az OLAF feljelentései és jelzései következtében, és azokna k
mik lettek az eredményei?

Kíváncsi vagyok arra is, hogy igaz-e az a sajtóhír, hogy 18 alkalommal nem rendelték el a

nyomozást az OLAF feljelentései valamint jelzései ügyében, és ha igen, mi indokolja ezt?

Budapest, 2017. január 17.

Tisztelettel,

dr. Staudt Gábor
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